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Den 15. juni 2016 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 3 til B153, forslag til folketingsbeslutning 
om ændring af hundeloven for at fjerne raceforbud og indføre ejeransvar for hundens adfærd, stillet 
den 19. maj 2016 af Maria Reumert Gjerdin (EL). 

Spørgsmål nr. 3 til B 153 

”Vil ministeren overveje at nedsætte et hundeudvalg, der skal se på, hvordan man bedst opnår 

intentionen med hundeloven – at nedsætte antallet af bidskader?” 

Svar 

Formålet med indførelse af forbudsordningen var at skabe større tryghed og sikkerhed for borgerne 

ved at reducere antallet af de hunde, som ofte skaber frygt.  

Forud for indførelsen af forbudsordningen blev der nedsat et Udvalg om hunde, der bl.a. afgav 

betænkning nr. 1514 om farlige hunde. Udvalget undersøgte blandt andet, hvilke muligheder der var 

for at regulere området, og udvalget udpegede 11 ud af 13 af de nuværende racer på forbudslisten som 

dem, der burde forbydes ved en eventuel forbudsordning. De øvrige 2 racer har været forbudt siden 

1991. 

Hundelovens forbudsordning er efterfølgende evalueret i 2013, og evalueringen viste, at der var sket et 

fald i antallet af hunde af racer, der er omfattet af forbudslisten, og at der var indikation for, at 

forbudsordningen havde haft en vis effekt på borgernes oplevelse af sikkerhed og tryghed. 

På baggrund af det udvalgsarbejde der lå forud for indførelse af forbudsordningen i 2010, og henset til, 

at hundeloven er blevet evalueret i 2013, finder jeg ikke, at der på nuværende tidspunkt er grundlag for 

at nedsætte et hundeudvalg. 
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